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الاسم : د.فؤاد احمد شلال السامرائي.
-بكلوريوس- تصميم كرافيكي- كلية الفنون الجميلة-قسم التصميم- بغداد -1999-2000.
- ماجستير- تصميم كرافيكي- كلية الفنون الجميلة- قسم التصميم- بغداد 2005
- دكتوراه فلسفة- تصميم كرافيكي- كلية الفنون الجميلة- قسم التصميم- بغداد-2014
البحوث العلمية
-تقويم الحرف الطباعي في القران الكريم.2004
-المعالجات التصميمية والطباعية في القران الكريم.2005
- الريادة الرقمية في التصاميم المعاصرة.2013
-المتغير الاسلوبي في بنائية الفكرة التصميمية.2014
- تنوع المعالجات التصميمية في بنية التصميم الاعلاني.2015
- فاعلية بنية النص البصري في التصميم الكرافيكي الرقمي.2014
- التمثل الايقوني في بنية تصاميم علامات القنوات الفضائية العربية(الاردن-جامعة الزيتونة2014)
-النص البصري في العصر الرقمي(عُمان-مسقط 2016).
- الخطاب الأتصالي مابين الشكل والمضمون في الأعلان التجاري.2016.
الكتب:
· تاليف كتاب منهجي التخطيط والألوان لأعدادية الفنون التطبيقية 2014
· تاليف كتاب بنية النص البصري في التصميم الكرافيكي الرقمي دار مجدلاوي عمان- الأردن،2016.
النشاطات الفنية
-شارك في العديد من المعارض الوطنية والدولية لفن الخط العربي والتصميم الكرافيكي تركيا،الأمارات العربية المتحدة.
- شارك في العديد من المسابقات الدولية في فن الخط في تركيا والامارات العربية المتحدة

- اشرف على مشاريع التخرج لطلبة قسم التصميم الطباعي( من  2010الى2016)
- عمل في مجال صناعة الاعلان العملية لفترة 15 سنة.
المواد  التي درسها في قسم التصميم
- درس في قسم التصميم منذ عام 2006المرحلة الاولى والثانية والثالثة والرابعة ولحد الأن2017.
- التصميم الرقمي، فن الاعلان، التخطيط والألوان، مشروع التخرج، الخط والزخرفة،طباعة مسامية، التصميم بالبرامج الرقمية،تصميم طباعي.
-درس في الدراسات العليا/ الماجستير حلقة السمنر للعام الدراسي 2016-2017.

-درس مادة التصميم الرقمي للدراسات العليا /الماجستير 2016-2017.

المناقشات العلمية
· ناقش عدة رسائل في الماجستير.
-  خبير علمي لعدة رسائل ماجستير.
-تقويم عدة بحوث علمية (ترقيات علمية).
النشاطات العلمية والعملية
- المشاركة في النشاطات العلمية داخل الكلية وقسم التصميم.

- المشاركة في العديد من اللجان العلمية والامتحانية داخل الكلية.

- المشاركة في العديد من المعارض الفنية التي اقيمت في العراق وخارج العراق.

- صمم ونفذ العديد من التصاميم الكرافيكية الخاصة والعامة والأعلانية.
- عضو نقابة الفنانين العراقيين
-عضو جمعية التشكيليين العراقيين
- عضو هيئة ادارية جمعية الخطاطين العراقيين
-المشاركة في مؤتمر التصميم الرقمي في كلية الفنون الجميلة2013.
- المشاركة في المؤتمر العلمي للتصميم الكرافيكي الذي اقيم في جامعة الزيتونة الاهلية ،المملكة الاردنية الهاشمية(2014).

-المشاركة في المؤتمر العلمي الفنون البصرية والثقافة  المقام في سلطنة عمان-مسقط 2016

الايميل: 
foad_ahmed2003@yahoo.com
foadahmed045@gmail.com
foad.ahmed@cofarts.uobaghdad.edu.iq           
الهاتف:07700643964         07901373751

-Name: Dr.fouad Ahmed shalal al-Samarrai.
-Bachelor's degree- graphic Design - College of Fine Arts-design-department  of  Baghdad -1999 to 2000.

- Master degree - graphic design - College of Fine Arts-design department of Baghdad in 2005.
- PhD -graphic design - college of Fine Arts-design department of Baghdad -2014.
Scientific research:
- Evaluation Graphic character in the holy Koran 2004.
- Design and print treatment  in the holy Koran (Master Thesis) 2005.
- Digital Leadership in contemporary designs 2013.
- Variable stylistic idea in structural design 2014.
- The diversity of design wizards in advertising design structure 2015.
- The effectiveness of the visual structure of the text in the digital graphic     design (phd thesis) 2014.
- Assimilation in the iconic structure designs Arab satellite channels marks (Jordan-Zitouna University, 2014)

- Visual text in the Digital Age (Amman-Muscat 2016).

- Speech communication between form and content in commercial    advertising 2016.
Books:
- Edited by systematic planning and colors of junior high Applied Arts 2014.

- Edited a book visual structure of the text in the digital graphic design Dar Majdalawi Amman, Jordan 2016.
Artistic activities:

-Participated in many national and international exhibitions the art of calligraphy and graphic design Turkey, United Arab Emirates.
- -Participated in many international competitions in the art of calligraphy in Turkey and the United Arab Emirates

- Oversaw the graduation projects for students of graphic design department (2010 to 2016)
- Work in advertising process industry for a period of 15 years.
Materials studied in the design department:
-teaching at the Design Department since 2006, the first phase and the second, third, fourth and so far in 2017.
- Digital Design, the art of advertising, planning and colors, graduation project, calligraphy and ornamentation, porous printing, digital design programs, typographic designy
--teaching first and second Graduate / masters ring Seminar for the academic year 2016-2017
-teaching Material Digital Design first and second Graduate Studies / Master 2016-2017.
Scientific discussions:
-Discussed several messages in the masters.
-Scientific expert for several Master messages.
- Evaluation Several scientific research (scientific upgrades).
Scientific and practical activities:

-Participate in scientific activities within the college and design department.
- Participation in numerous scientific committees and exam within the college.
- Participate in many art exhibitions held in Iraq and outside Iraq.
- Designed and implemented many graphic design private, public and given advertisement designs.
- Member of Iraqi Artists Syndicate.
- Member of the Association of Fine Iraqis.
- Member of the administrative Iraqi Calligraphers Association.
Participate in Digital Design at the college of Fine Arts, 2013 conference.
- Participate in the graphic design scientific conference which was held at the University of Zaytuna civil, Hashemite Kingdom of Jordan (2014).
-Participation in primarily visual arts and culture scientific conference in Oman-Muscat 2016.

E.mail:

foad_ahmed2003@yahoo.com
foadahmed045@gmail.com
foad.ahmed@cofarts.uobaghdad.edu.iq           
phone:  07700643964  - 07901373751
